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PROTOKÓŁ NR XV/15  

z obrad XV sesji Rady Gminy Lubasz 

odbytej w dniu 03 grudnia 2015 roku godz. 14.00 

Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 
Sesja odbyła się  w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu. 

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności.  

Proponowany porządek obrad:  

1. Sprawy regulaminowe: 

 a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad, 

b/przedstawienie porządku obrad, 

c/przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy 

d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad XIV 
sesji 

e/informacja o działaniach Wójta w okresie między sesjami  

2. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

2.1. trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Lubasz dla niepublicznych 
przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, niepublicznych szkół 
podstawowych i gimnazjów oraz publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka 
samorządu terytorialnego organ oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania 

2.2. przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok 

2.3. zmiany uchwały XXXV/377/14 w sprawie udzielenia w 2015 roku pomocy 
finansowej powiatowi czarnkowsko – trzcianeckiemu  

2.4. zmian w budżecie gminy 2015r. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 
4. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych. 
5. Wolne wnioski i informacje. 
6. Zakończenie sesji 

 

Ad. 1a  Przewodnicząca Rady Gminy  podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca  1990 roku                      

o samorządzie gminnym otworzyła  XV sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że na 



str. 2 

 

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 13 radnych i Rada 

jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  Następnie serdecznie powitała  

kierowników jednostek, druha  Stanisława Hermana  Prezesa Zarządu Oddziału Gminnego 

Ochotniczych Straży Pożarnych Gminnego, Prezesa  Zakładu Komunalnego – Macieja Wyrwę, 

Wójta Gminy, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik i Zastępcę Skarbnika, Radnych, Sołtysów  oraz 

wszystkich pozostałych przybyłych na dzisiejszą sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego z listy obecności Pana  Romana Gościniaka, 

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad.  

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Roman Gościniak.  

Ad.1b przedstawienie porządku obrad, 

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała czy są jakieś 

uwagi do tego porządku. W związku z tym, że  uwag ani innych propozycji nie zgłoszono obrady 

porządek przyjęto jednogłośnie i rozpoczęto obrady.   

Ad 1. c przyjęcie protokołu z obrad XIV sesji Rady Gminy  

Pan Józef Cichorek, sekretarz obrad XIV  sesji Rady Gminy, która odbyła się w dwóch częściach                               

27 października i 05 listopada 2015 roku stwierdził, że zapoznał się z protokołem. Protokół odzwierciedla 

obrady i wnioskuje o jego przyjęcie bez odczytywania. 

W wyniku głosowania protokół z obrad XIV sesji przyjęto jednogłośnie bez odczytywania. 

Ad 1. c informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XIV sesji Rady Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację przed posiedzeniem Komisji.  

Zapytała czy któryś z radnych ma jakieś uwagi. W związku z tym, że uwag nie zgłoszono przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.  

Ad 1.d informacja Wójta o działaniach miedzy sesjami. 

 Zabierając głos Wójt Gminy powiedział, że ostatnia sesja Rady Gminy odbyła się niespełna miesiąc 

temu, a czas który upłynął poświęcony był pracy między innymi na realizację następujących 

zagadnień : 

1. W dniu 12 listopada br. podpisałem zarządzenie przyjmujące projekt budżetu Gminy na 2016 

rok. Podstawą przyjęcia tego projektu były założenia  oraz stawki podatków i opłat, które 

Wysoka Rada uchwaliła na ostatniej sesji. Uwzględniono także kwoty subwencji i udziału                         
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w podatku dochodowym od osób fizycznych skalkulowanych przez Ministerstwo Finansów.                 

W projekcie budżetu Gminy założono sprzedaż pięciu działek budowlanych w miejscowościach 

Nowina, Jędrzejewo, Kruteczek, Kamionka i Prusinowo, rurociągów gazowych średniego 

ciśnienia zgodnie z podpisaną ze spółką gazowniczą umową oraz drewna z lasu gminnego                      

w ramach całkowitej wycinki w Antoniewie, Klempicz i Kruteczek. Założono , że Minister 

Finansów przekaże zgodnie ze swoją informacją w przyszłym roku 4.206.180,00 zł tytułem 

udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych oraz , że z tytułu opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi do budżetu wpłynie 820.000,00 zł. Wydatki zaś za odbiór                                            

i zagospodarowanie odpadów łącznie z kosztami obsługi tego systemu wyniosą 1.005.490,00 

zł. Różnice w wysokości 185.490,00 zł gmina pokryje z innych źródeł dochodowych.                                                  

W wydatkach budżetu na te przeznaczone bezpośrednio na rozwój  przewidziano kwotę 

1.802.787,20 zł , w tym 110.337,20 zł z Funduszu Sołeckiego , co stanowi 7,93% wszystkich 

wydatków. Wśród zaplanowanych zadań inwestycyjnych są : 

- przebudowa drogi Sokołowo – Kamionka realizowana wspólnie z powiatem czarnkowsko- 

trzcianeckim – 363.725,00 zł, 

-  II etap gazyfikacji Gminy – 700.000,-zł 

- przebudowa i remont budynku Nr IV Szkoły Podstawowej w Lubaszu – 227.000,00zł 

- budowa separatorów wraz z odwodnieniem placów i parkingów w centrum Lubasza – 

103.000,00 zł 

- zakup gruntów na cele rekreacyjne w Nowinie i Antoniewie – 30.000,00 zł 

- przebudowa drogi w Sławnie – 25.000,00 zł w tym 10.000,00 zł z Funduszu Soleckiego tej wsi, 

- opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę oczyszczalni ścieków w Stajkowie, 

budowę sieci kanalizacyjnej w Stajkowie, modernizacje hydroforni w Lubaszu, rozbudowę 

oświetlenia ulicznego w gminie, urządzenie przestrzeni publicznej w centrum Lubasza oraz 

kotłownie gazowe w budynku Urzędu Gminy i Ośrodka Zdrowia w łącznej wysokości 231.000,00 

zł. Projekt budżetu Gminy przewiduje realizację wszystkich obowiązkowych zadań Gminy,                 

w tym także przez podmioty którym planuje się udzielenie dotacji. Na dotację dla Gminnego 

Ośrodka Kultury przeznaczono kwotę 803.000,00 zł a dla biblioteki 201.000,00 zł. Ponadto 

zabezpieczono dotacje na dofinansowanie kosztów pobytu naszych dzieci w niepublicznych 
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przedszkolach w Czarnkowie i Sarbii – 101.200,00 zł, dotacje przeznaczoną dla Edukacji Lubasz 

w wysokości 335.000,00 zł, dotacje dla klubu sportowego Radwan Lubasz – 80.000,00 zł, 

dotacje przeznaczoną na remont zabytkowego kościoła w Lubaszu – 15.000,00 zł czy dotacje 

dla spółek wodnych – 10.000,00 zł. W projekcie budżetu Gminy przyjęto kwotę dopłat do 

gospodarki wodno- ściekowe wysokości 733.000,00 zł biorąc pod uwagę ustalone ceny za wodę 

i ścieki. Na bieżącą działalność placówek oświatowych wraz z dowozem dzieci,  

funkcjonowaniem hali sportowej, świetlic i stołówki szkolnej zabezpieczono 9.167.743,00 zł 

przy wysokości subwencji oświatowej w kwocie 7.289.210,00 zł. Do Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej skierowano kwotę 3.190.006, 00 zł.. Projekt uchwały budżetowej zakłada deficyt                  

w wysokości 116.000,00 zł oraz zaciągnięcie kredytu w wysokości 500.000,00 zł. Jak zwykle 

budżet przyszłego roku będzie podlegał niewątpliwie wielu przeobrażeniom. Już dziś możemy 

powiedzieć, że trzeba będzie zgłosić autopoprawki do projektu.  

2.  Prace nad opracowaniem strategii rozwoju Gminy zmierzają ku końcowi. Powołany zespół 

pracowników i kierowników jednostek organizacyjnych Gminy dokonał uzupełnień projektu 

strategii opracowanej przez firmę . Wzięto przede wszystkim pod uwagę wnioski i uwagi 

naszych mieszkańców zgłaszane na różnych forach. Powstał w ten sposób dokument, który musi 

zostać tylko uzupełniony o wskaźniki monitoringu tej strategii. Dyskusja nad tym dokumentem 

odbędzie się na ostatniej sesji Rady Gminy. 

3. Nieustannie poszukujemy dodatkowych źródeł dochodów, które wsparły by nasz budżet                        

i pozwoliły na lepszy rozwój. Jednym z takich źródeł są potencjalne dochody ze służebności 

gruntowej po urządzeniami energetycznymi. Mówiąc konkretnie chodzi o prawne 

uregulowanie zablokowania terenu Gminy  pod liniami energetycznymi. Są to głównie drogi, 

gdzie przebiegają linie oraz inne grunty. Do 2019 roku właściciele gruntów nad którymi lub                       

w których takie urządzenia Energetyka posadowiła, mogą regulować te sprawy. Później dojdzie 

do tak zwanego przedawnienia. Gmina nasza podpisała w 2014 roku umowę z kancelarią 

prawną, która reprezentuje nas w tych sprawach i prowadzi cale zagadnienie. W ostatnim czasie 

doszło do sporego przyspieszenia prac. W trakcie dwukrotnych spotkań z przedstawicielami 

kancelarii, określiliśmy miejsce w którym się znajdujemy po ponad roku prowadzenia sprawy. 

Kancelaria przeprowadziła już w imieniu Gminy negocjacje z Energetyką, lecz do zawarcia 

porozumienia nie doszło. Został sporządzony wniosek do Sądu Rejonowego w Trzciance w celu 

ustalenia służebności przesyłu i wysokości odszkodowania z tego tytułu. Jesteśmy pionierami, 
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nikt z samorządów na taką skale nie regulował jeszcze w ten sposób swoich spraw z Energetyką. 

Jest spora szansa na to, że budżet Gminy Lubasz zostanie wsparty sporą sumą z tego tytułu. Ale 

sprawa sądowa zajmie jeszcze sporo czasu. 

4. Wczoraj w Sali wiejskiej w Lubaszu odbyło się spotkanie przedstawicieli firmy ASTA NET Piła 

z mieszkańcami Lubasza. Było to spotkanie zorganizowane z naszej inicjatywy. Była to 

jednocześnie odpowiedź na liczne wnioski mieszkańców w sprawie dostępu do internetu 

szerokopasmowego. Na spotkanie odpowiedziało wielu zainteresowanych mieszkańców. Wiele 

pytań dotyczyło realizowanego już przez Asta Net etapu budowy linii internetu 

szerokopasmowego w ramach uzyskanego wsparcia unijnego 2007-2013. Było wiele zastrzeżeń 

pod adresem realizatora. Prace  w ramach tej inwestycji zostaną zakończone do 30 grudnia br. 

Poprosiłem firmę, aby przesłała harmonogram podłączeń w celu przekazania lepszej informacji 

mieszkańcom. Zdarzają się jednak sytuacje w których mieszkańcy np. Goraja podpisali umowy 

wstępne, ale do realizacji przyłącza już nie dojdzie. Firma nie poinformowała o tym fakcie 

zainteresowanych, a oni mają dziś słuszne pretensje. Ustalono, że z nimi zostanie 

zorganizowane spotkanie w najbliższym czasie.  Jeżeli chodzi o rozbudowę, czyli o przyłączenie 

do Internetu kolejnej grupy odbiorców m.in. z Górczyna, to podstawą jest znalezienie 

odpowiedniej grupy zainteresowanych osób. Firma może wnioskować o środki z Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa, a jeżeli wsparcia nie otrzyma może realizować inwestycje 

komercyjnie. Spotkanie w tej grupie potencjalnych odbiorców też jest planowane. 

5.  Przeprowadziliśmy konsultacje Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi. 

Program współpracy to dokument określający zasady polityki realizowanej przez Gminę Lubasz 

wobec sektora pozarządowego. Przyjmowanie rocznych programów współpracy                                        

z organizacjami pozarządowymi wynika z przepisów Ustawy o działalności pożytku publicznego                   

i o wolontariacie i jest obowiązkiem każdej jednostki samorządu terytorialnego.  Przepisy 

wymagają , aby przed uchwaleniem program był konsultowany z organizacjami pozarządowymi. 

Przyszłoroczny Program Współpracy był współtworzony z przedstawicielami organizacji 

pozarządowych z terenu naszej  Gminy . Odbyły się dwa spotkania w trakcie, których 

przygotowywane były kierunki oraz formy przyszłorocznej współpracy. Następnie  program był 

przedstawiony wszystkim mieszkańcom do szerokiej konsultacji. Proces ten został zakończony, 

a w dniu dzisiejszym Wysoka Rada będzie rozpatrywała jego przyjęcie. 
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6. Ogłoszone zostały dwa postępowania przetargowe dotyczące już roku 2016. Pierwsze                    

z nich to postępowanie w sprawie wyłonienia wykonawcy odbierającego odpady komunalne od 

mieszkańców, a drugie w sprawie postępowania z bezdomnymi zwierzętami, przede wszystkim 

z wałęsającymi się bezpańskimi psami. Już wkrótce poznamy rezultaty tych postępowań, które 

pozwolą nam prawidłowo skalkulować potrzebne z przyszłorocznym budżecie kwoty. 

7. 23 listopada rozstrzygnięty został Gminny Konkurs Plastyczny Ochotniczych Straży Pożarnych. 
W konkursie mogły uczestniczyć dzieci w wieku przedszkolnym i uczniowie szkół 
podstawowych. Do organizatorów wpłynęło 40 prac z całej gminy.  Jury w składzie: 

- Stanisław Herman – Prezes Zarządu Gminnego OSP 

- Benedykt Koriakowski – Wiceprezes Zarządu Gminnego OSP 

- Leszek Arend – Naczelnik OSP Krucz 

- Jolanta Zmyślona – dyrektor Szkoły Podstawowej w Miłkowie 

- Jadwiga Stochaj – nauczyciel Szkoły Podstawowej w Kruczu 

- Elżbieta Janasek – przedstawiciel Urzędu Gminy w Lubaszu. 

wyłoniła zwycięzców, a byli to : 

Kategoria przedszkole: 

1. Praca grupowa – przedszkole Krucz  
2. Łukasz Arend – Przedszkole Krucz 
3. Paweł Arend -  Przedszkole Krucz                                                                              

Kategoria Szkoły Podstawowe, klasy 1 – 3: 

1. Jadwiga Stochaj, SP Miłkowo, kl. I 
2. Julia Marcinkowska, Jędrzejewo, kl. III 
3. Sandra Magdziarz, SP Krucz, kl. II 
4. Miłosz Pawlęty, SP Krucz, kl. III 
5. Kacper Górny, SP Miłkowo, kl. II 

 Kategoria Szkoły Podstawowe, klasy 4 – 6: 

1. Oliwia Graj, SP Krucz, kl. VI 
2. Weronika Furman, SP Miłkowo, kl. VI 
3. Agata Jessa, SP Krucz, kl. V 
4. Katarzyna Dłużewska, SP Miłkowo, kl. VI 
5. Gabriela Arend, SP Krucz, kl. VI 
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 Zwycięskie prace zostały przesłane do Zarządu Powiatowego OSP w Czarnkowie i wezmą udział 

w ocenie na szczeblu powiatu. Wszystkim uczestnikom konkursu plastycznego gratulujemy                     

i zapraszamy do udziału w przyszłym roku. 

8.Chciałbym tą drogą przekazać informację o zmianie godzin pracy placówki pocztowej                           

w Lubaszu. W celu lepszego dostępu dla naszych mieszkańców będzie ona czynna w każdy 

piątek nieco dłużej, a mianowicie w godzinach od 8.00 – 12.00 oraz od 12.30 – 20.00.                               

W pozostałe dni tygodnia placówka będzie czynna od 8.00 – 12.00 i od 12.30- 15.00. 

9.  Dzień 21 listopada ustanowiono Dniem Pracownika Socjalnego.  Jest to święto wszystkich 

pracowników Służb Społecznych. Zawód pracownika socjalnego wymaga niezwykłej wrażliwości 

i zrozumienia potrzeb drugiego człowieka. Bez wątpienia jest to trudna praca,  a na pierwszym 

jej planie są problemy ludzkie. W bezpośrednich kontaktach pracownicy socjalni oprócz 

udzielania pomocy doraźnej, starają się pokazywać pozytywne rozwiązania i motywować do 

rozwoju osobistego, osób dotkniętych wykluczeniem społecznym. Z okazji Święta złożyłem  

życzenia i gratulacje pracownikom Ośrodka Pomocy w Lubaszu  Wszyscy pracownicy Ośrodka 

otrzymali piękne róże, serdeczne życzenia oraz podziękowania za zaangażowanie i trud 

wkładany w codzienną pracę.  

10. Rok 2015 obfituje w liczne wydarzenia i przedsięwzięcia podejmowane przez Szkoły 

prowadzone przez Edukację Lubasz. Tym bardziej warto podkreślić, że jest on wyjątkowy także 

ze względu na obchody 155 rocznicy urodzin patrona szkoły – Ignacego Jana Paderewskiego, 

którego postać nierozerwalnie wiąże się z Wielkopolską. Z tej okazji w szkole odbyła się 

akademia . Pracownicy, zaproszeni goście oraz młodzież – pochylili się na chwilę nad trudną 

przeszłością naszej Ojczyzny, nad tymi, którzy budowali jej tożsamość, którzy oddali za nią życie, 

ginąc w ogniu bitewnym oraz walcząc orężem słowa. Oficjalna część obchodów tego dnia 

poprzedzona została konkursami o charakterze wewnątrzszkolnym. Braliśmy również udział                 

w tym wydarzeniu. 

11.  Dzień 11 listopada każdego roku jest obchodzony w naszej gminie bardzo uroczyście. Od  

11 listopada 1918  minęło już 97 lat, a o rocznicach tych wydarzeń w celu podkreślenia ich 

wielkiego znaczenia dla nas wszystkich , pamiętamy. W Lubaszu tegoroczne obchody Święta 

Niepodległości połączone zostały z poświęceniem wyremontowanego właśnie Pomnika 

Powstańców Wielkopolskich znajdującego się na przykościelnym cmentarzu. Środki na remont 
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dzięki inicjatywie Pana Bartłomieja Turka uzyskaliśmy od Rady Pamięci Walk i Męczeństwa oraz 

od Wojewody Wielkopolskiego. Najpierw jednak uczestniczyliśmy we mszy świętej za Ojczyznę 

celebrowanej przez Proboszcza Mirosława Wawrzyniaka Msza poprzedzona była słowno-

muzycznym  programem artystycznym pt. „Ojczyzno ma…” przygotowanym przez uczniów 

Gimnazjum im. ppłk. Zdzisława Orłowskiego  w Lubaszu pod kierunkiem nauczycieli  Joanny 

Bielejewskiej  i Rolanda Magdziarza, przy wsparciu technicznym i organizacyjnym GOK                                

w Lubaszu. Po mszy św. wszyscy udali się pod Pomnik Powstańców Wlkp., gdzie najpierw  Ks. 

Proboszcz Mirosław Wawrzyniak dokonał ceremonii poświęcenia wyremontowanego pomnika, 

po czym delegacje szkół, jednostek samorządowych i zakładów pracy złożyły wiązanki kwiatów. 

12. Sukcesy sportowe odnoszą nasi tenisiści stołowi. Z podwójnym drużynowym mistrzostwem 
oraz pięcioma medalami indywidualnymi  wrócili z  Powiatowych Mistrzostw LZS w tenisie 
stołowym. W piątek 20 listopada w Białej koło Trzcianki odbyły się powiatowe rozgrywki  w 
kategorii klas I-IV szkół podstawowych oraz kadetek i kadetów. Zawody rozgrywane były 
indywidualnie, a wyniki poszczególnych zawodników przekładały się na klasyfikację 
drużynową.  Do turnieju przystąpiło pięć gmin: Lubasz, Drawsko, Czarnków, Trzcianka oraz 
Połajewo. Wyniki indywidualne reprezentantów Gminy Lubasz to : 

Chłopcy klasy I-IV 

1. Maciej Wernicki 
2. Hubert Stachowski 

Dziewczynki klasy I-IV 

1) Agata Kołodziejczyk 
2) Klaudia Białkowska 

Kadetki 

1. Agata Ławińska 
2. Dominika Stasiak 

Kadeci 

1) Maciej Buśko 
2) Piotr Filoda 

Klasyfikacja drużynowa w kategorii młodszej: 

1. Gmina Lubasz 
2. Gmina Drawsko 
3. Gmina Czarnków 
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4. Gmina Trzcianka 
5. Gmina Połajewo 

Klasyfikacja drużynowa w kategorii starszej: 

1. Gmina Lubasz 
2. Gmina Drawsko 
3. Gmina Trzcianka 
4. Gmina Czarnków 
5. Gmina Połajewo 

 Wszystkim zawodnikom gratulujemy oraz życzymy dalszych sukcesów! 

 13. W hali widowiskowo-sportowej w Lubaszu, odbył się koncert podsumowujący dwa 

projekty: “PZU - kultura nasza natura!” oraz “Strefy Wyobraźni” realizowanych przez 

Stowarzyszenie Inicjatyw Niezwykłych. Oba projekty prowadziło ono przy współorganizacji 

Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu oraz Gminnego Ośrodka Kultury. Kultura - nasza 

natura!” z grantu Fundacji PZU w ramach programu “PZU z Kulturą” to działanie adresowane 

do uczniów szkoły podstawowej z Gminy Lubasz, którzy w ramach projektu wzięli udział                            

w warsztatach wokalnych, teatralnych, muzycznych i tanecznych, operatorskich oraz mieli 

okazję zwiedzić Łódź, gdzie oglądali balet Oniegin w Teatrze Wielkim i przedstawienie                             

"W pogoni za..." w Teatrze  Arlekin. Wzięli  udział w lekcjach teatralnych i warsztatach 

teatralnych, zwiedzali Teatr Wielki za kulisami, wytwórnie filmów animowanych SeMaFor, 

Muzeum Kinematografii, Muzeum Włókiennictwa, tworzyli filmy animowane własnej produkcji 

a na koniec perełka -Państwowa Wyższa Szkoła Filmowa, Telewizyjna i Teatralna im. Leona 

Schillera w Łodzi. Podczas koncertu grupa pod kierownictwem Szymona Szweda i Agnieszki 

Ozorkiewicz zaprezentowała się w zabawnym programie słowno - muzycznym, przy 

akompaniamencie muzyków z Syntezy Lubasz. Drugą część koncertu wypełniła starsza młodzież 

ze Strefy Wyobraźni. Działania podejmowane przez młodych miały służyć rozwijaniu ich 

kompetencji społecznych. Stowarzyszenie Inicjatyw Niezwykłych zaprosiło do udziału                                  

w projekcie grupę gimnazjalistów i uczniów szkoły średniej z Gminy Lubasz.  

14.W ostatni weekend w naszej hali odbyły się rozgrywki piłkarskie najmłodszych. Był to nasz 

udział w akcji „nie bądź żyła, oddaj krew”. To bardzo szlachetna akcja, której inicjatorem jest 

nasz mieszkaniec Krzysztof Wiza. Dzięki tej akcji, której finał odbył się  w Zespole Szkół 
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Zawodowych w Czarnkowie udało się zebrać ponad 130 litrów tak bardzo potrzebnej dla życia 

krwi. 

15. Stowarzyszenie Bliżej Siebie i Natury oraz Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu serdecznie 

zapraszają do udziału w Kiermaszu Produktu Lokalnego, który odbędzie się 12 grudnia 2015,                  

w godz. 9.00 – 14.00 w Lubaszu, w sali wiejskiej .Celem kiermaszu jest przede wszystkim 

promocja produktów lokalnych, rzemiosła i twórczości rękodzielniczej. Zależy nam, aby osoby, 

które zajmują się rękodziełem miały możliwość zaprezentowania go szerszej publiczności. 

Kiermasz jest też doskonałą okazją do integracji środowiska rękodzielniczego, wymiany 

doświadczeń, nawiązywania kontaktów. Do udziału w kiermaszu zapraszamy przede wszystkim 

artystów, rękodzielników i rzemieślników, którzy chcą zaprezentować swoje ręcznie 

wykonywane produkty. W programie Kiermaszu zaplanowaliśmy również konkursy dekoracji, 

występy zespołów dziecięcych i wspólne śpiewanie kolęd.  Dobór terminu jest znaczący i 

liczymy, że zarówno mieszkańcy Lubasza, jak i pobliskiego Czarnkowa zechcą nabyć oryginalne 

produkty w przedświątecznym czasie. Serdecznie zapraszamy na kiermasz jako akord wstępny 

Świąt Bożego Narodzenia. 

17. Na dzień 08 grudnia zaprosiłem wszystkich przedsiębiorców do restauracji Meteor. Chcę 

przedstawić im tak naprawdę rzeczywistą skalę aktywności naszych mieszkańców oraz nakreślić 

zarys współpracy samorządu Gminy z przedsiębiorcami. Chciałbym rozpropagować w ten 

sposób nasze działania, by pozyskać nowych inwestorów oraz wskazać, że będziemy doradzać 

im w poszukiwaniu środków na rozwój. Chcemy także poznać ich potrzeby. 

Pytań do informacji Wójta nie zgłoszono i Przewodnicząca przeszła do głównego punktu 

porządku.  

Ad. 2. Przyjęcie uchwał w sprawie: 

2.1. trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu Gminy Lubasz dla niepublicznych przedszkoli, 

innych form wychowania przedszkolnego, niepublicznych szkół podstawowych i gimnazjów oraz 

publicznych prowadzonych przez inny niż jednostka samorządu terytorialnego organ oraz trybu i 

zakresu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 
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Projekt uchwały omówił Dyrektor Gminnego Zespołu Szkół i Przedszkoli Pan Ryszard 

Bilski. Zgodnie z przepisami prawa – ustawą o systemie oświaty organ stanowiący jednostki 

samorządu terytorialnego ustala tryb udzielania i rozliczania dotacji,  oraz tryb i zakres kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania, uwzględniając w szczególności podstawy 

obliczania dotacji, zakres danych, które powinny być zawarte we wniosku o udzielenie dotacji i 

w rozliczeniu jej wykorzystania, oraz termin i sposób rozliczenia dotacji tj.  w przypadku organu 

stanowiącego gminy dla niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, 

szkół podstawowych i gimnazjów oraz publicznych prowadzonych przez inny  niż jednostka 

samorządu terytorialnego organ. Kolejne ustawy zmieniające ustawę o systemie oświaty 

wprowadziły wiele  istotnych zmian w zakresie wykonywania przez gminy zadań związanych                      

z wychowaniem przedszkolnym, dotowaniem szkół i przedszkoli, dlatego też powstała 

konieczność opracowania projektu nowej uchwały regulującej materię udzielania i rozliczania 

dotacji dla placówek oświatowych.  Dyrektor projekt uchwały odczytał.  

Uwag nie było 

Głosowanie 

Za –  jednogłośnie                                                                     (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XV/117/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad2.2. przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2016 rok 

Projekt uchwały omówiła Pani Liliana Helwich, która powiedziała, że stosownie do przepisów 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie  zlecanie, powierzanie lub 

wspieranie zadań publicznych wymaga uchwalenia rocznego programu współpracy                                           

z organizacjami  pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego. Przyjmując program Rada Gminy deklaruje wolę współpracy z tymi organizacjami 

i podmiotami na zasadzie partnerstwa i wyraża intencję realizacji swoich zadań ustawowych,                 

w zakresach gdzie jest to możliwe w ścisłym współdziałaniu z nimi. Roczny program współpracy 

precyzuje zasady tego współdziałania. Program został skonsultowany z organizacjami oraz 

został poddany publicznej konsultacji. Następnie Pani Liliana projekt uchwały odczytała.  

Pytań, ani uwag nie zgłoszono.  

Głosowanie 
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Za –  jednogłośnie                                                                     (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XV/118/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

PRZERWA  14:45-15:00 

Ad. 2.3. zmiany uchwały XXXV/377/14 w sprawie udzielenia w 2015 roku pomocy finansowej powiatowi 

czarnkowsko – trzcianeckiemu  

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zaplanowana na 2015 rok kwota na realizację 

zadań wymienionych w uchwale Nr XXXVI/377/2014 z dnia 07 listopada 2014r. i  zmienionej 

później uchwałą Nr XII/87/15 z dnia 27 sierpnia 2015r. nie zostanie wykorzystana. Na  wniosek 

Zarządu Powiatu Czarnkowsko- Trzcianeckiego  realizacja zadania dotyczącego budowy ścieżek 

spacerowych nie zakończy się w 2015 roku, a wykonanie dokumentacji projektowo- 

kosztorysowej budowy chodnika w miejscowości Krucz okazało się tańsze niż określono 

pierwotnie, dlatego konieczna jest  korekta dotycząca kwot udzielenia pomocy finansowej. 

Następnie Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Pytań nie było.  

Głosowanie 

Za –  jednogłośnie                                                                     (głosowało 13 obecnych radnych) 

Uchwała Nr XV/119/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 2.4. zmian w budżecie gminy 2015r. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy, która powiedziała, że dodatkowo jeszcze po 

komisji otrzymaliśmy dotację celową w wysokości 8.159 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie 

wypłat zasiłków stałych. Zmiany w budżecie gminy na 2015 rok dotyczą:  

W zakresie dochodów: 

1. Zwiększenie planu dochodów  z tytułu: 

1) dotacji celowej w wysokości 8.159 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat 

zasiłków stałych – zawiadomienie Wojewody Wielkopolskiego  z 27.11.2015r.,   

2)  zbycia składników majątkowych  (drewno – sołectwo Nowina) – 1.915 zł oraz                        

      z wynajmu sal wiejskich- 407 zł (sołectwo Sokołowo – 95 zł i sołectwo  Kamionka – 

312 zł)  
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2. Zmniejszenie dofinansowania z Polsko-Niemieckiej Współpracy Młodzieży (wymiana 

Sottrum) – 760 zł. 

W zakresie wydatków: 

1. Zmniejszenie limitu wydatków z poz. dofinansowania dla Powiatu w zakresie wykonania 

dokumentacji budowlano-wykonawczej ścieżek rowerowych na terenie Miasta 

Czarnków, Gminy Czarnków oraz Gminy Lubasz – 45.500 zł – pismo Starostwa 

Powiatowego w Czarnkowie z dnia 19.11.2015r. 

2. Zwiększenia limitów (45.500 zł)   na: 

1) bieżące utrzymanie dróg gminnych – 28.059 zł, 

2) OSP ( naprawa zbiornika na wodę w samochodzie strażackim Krucz) – 3.000 zł, 

3) dotację dla przydomowych oczyszczalni ścieków – 4.325 zł, 

4) budowę chodnika w ul.Winiary w Lubaszu – 4.316 zł, 

5) utwardzenie placu parkingowego ( przed budynkiem BS i biblioteki) – 3.700 zł, 

6) sieć wodociągowa ul. Porzeczkowa – wykonanie hydrantu  - 1.100 zł, 

7) transport publiczny – 1.000 zł   

Pozostałe zmiany dotyczą  planu finansowego GOPS, Urzędu Gminy, środków Funduszu       

Sołeckiego i do  dyspozycji sołectw oraz zmiany przeznaczenia dotacji dla  instytucji kultury,                    

w tym  20.000  zł na zakupy inwestycyjne  tj. domki campingowe.  

Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi  23.829.493,53  zł,  z tego:    

            - dochody bieżące w kwocie       23.278.825,91  zł, 

            - dochody majątkowe w kwocie      550.667,62  zł,              

Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi  24.000.389,53  zł,  z  tego:           

           - wydatki bieżące w wysokości         22.053.116,60 zł 

           - wydatki majątkowe w wysokości     1.947.272,93 zł      

Skarbnik Gminy projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono.   

Głosowanie 

Za –  jednogłośnie                                                                     (głosowało 13 obecnych radnych) 
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Uchwała Nr XV/120/2015 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.  3  Interpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher – powiedział, ze ma kilka drobnych spraw 

1) na ul. Winiary stoi transformator  - Wójt powiedział, że od energetyki można 

pozyskać środki za umieszczenie urządzeń w pasie i to dobrze. Dlatego ma 

pytanie czy Gmina pobiera opłatę za transformator umieszczony w środku 

chodnika? Drugie pytanie dotyczy czy można spowodować, aby ten 

transformator umieścić w inny sposób? – aby chodnik był do chodzenia. 

2) ul. Podgórna – przy gimnazjum jest parking, gdzie są dwa miejsca dla inwalidów. 

Obecnie nie jest jeszcze tak źle, ale za jakiś czas to nie będzie można już tam 

parkować bo gałęzie zajmą te miejsca. Trzeba je obciąć. 

3) Dziękuję Prezesowi Maciejowi Wyrwie – tydzień temu byłem na ul. Wiśniowej  

na posesji Pana A.M. i przyszła Pani P. z prośbą, aby zabrać liście, które 

posprzątała w okolicach  kasztanów rosnących  w pasie ul. Podgórnej. 

Pracownicy Gminnego Zakładu po moim telefonie zaraz na następny dzień je 

zabrali.  

4) Cieszy mnie -  bo rozmawiałem z Panem Stanisławem Hermanem i wiem, że 

zaraz po komisji poczyniono starania dotyczące zakupu sprężarki do OSP Lubasz, 

która na pewno poprawi warunki straży pożarnej przy wyjazdach do akcji.  

Marek Zieliński – wnioskuję o ułatwienie wyjazdu ze stacji paliw w Lubaszu. Wyjazd przy dużym 

nasileniu ruchu na drodze wojewódzkiej jest utrudniony z powodu bardzo małej widoczności 

od strony Lubasza. Widoczność tą utrudnia tablica z cenami paliw. Niekiedy kilkakrotnie trzeba 

ruszać, aby stamtąd wyjechać. Rozwiązań jest kilka – mogą być lustra,  idealnie mógłby być 

trzeci pas ruchu zarówno od strony Lubasza, jak i Czarnkowa co poprawiłoby zjazd i wyjazd nie 

tylko do stacji, ale także firmy KORA (jest to jednak duża inwestycja). Proponuję, aby jakaś 

komisja się zebrała i popatrzyła jak ten problem rozwiązać.  

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych 
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Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali wykaz wniosków. Zapytała czy któryś z radnych ma 

pytania w tej sprawie. Uwag ani pytań nie zgłoszono. Poniżej wykaz wniosków zgłoszonych przez 

radnych. 

   

Ad. 5. Wolne wnioski i informacje.  

Magdalena Janc Węglewska – podziękowała bardzo serdecznie Pani Dyrektor GOK  oraz Panu 

Sławkowi Magdziarzowi za zorganizowanie, a jednocześnie przychylenie się do wniosku 

zorganizowania zajęć na salach wiejskich. Może nie wszyscy, ale niektórzy sołtysi już wiedzą, że 

takie zajęcia się odbywają (sportowe, rekreacyjne). Z tego co wiem to w zajęciach tych bierze 

udział 200 osób(mężczyźni z tego co wiem również) Dziękuję, że te zajęcia przeniosły się 

również na sale wiejskie.  

Jacek Michalak Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie z pracy Komisji 

Posiedzenie tej Komisji odbyło się 02 grudnia br. i dotyczyło wniosków i zapytań zgłoszonych na 

poprzedniej sesji. Są to następujące sprawy: 

1) Całokształt zagadnień dotyczących rekultywacji Jeziora Dużego (od momentu 

przygotowania procedury przetargowej do dnia dzisiejszego) 

2) Procedurę obsady wolnego stanowiska pracy, w wyniku której zatrudniona została Pani 

Liliana Helwich oraz kwestie jej wynagrodzenia  

3) Prawidłowość podejmowanych czynności przy wydawaniu zarządzenia w sprawie 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy 

4) Udzielanie ulg w podatkach i opłatach przedsiębiorcom w ostatnich czterech latach                    

w naszej gminie. 

Komisja dokładnie przeanalizowała całą dokumentację. W latach 2012 i 2013 Komisja nie 

dopatrzyła się żadnych nieprawidłowości. Problem powstał w drugiej połowie 2014 roku, kiedy 

nie było podpisanej umowy (w międzyczasie Wójt został odwołany przez Wojewodę 

Wielkopolskiego). Pan profesor bez stosownych  umów i zleceń nadal kontynuował prace 

oczyszczania jeziora.  Z przedstawionych dokumentów wynika, że Pełniący funkcje wójta Adam 

Górzyński spotkał się z profesorem. Pełniący funkcję wójta Adam Górzyński w związku z tym, że 

nie było umowy nie rozwiązał problemu, a pozostawił, jak gdyby temat do rozwiązania 

obecnemu Wójtowi Marcinowi Filodzie. Następnie Wójt Marcin Filoda po objęciu stanowiska 

spotkał się z profesorem celem wyjaśnienia całej sprawy.  W związku  z tym, że nikt nie był w 
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stanie sprawdzić czy faktycznie roboty zostały wykonane profesor Podsiadłowski nie otrzymał 

wynagrodzenia za te roboty.  Z uwagi jednak na fakt, iż  mamy obowiązek utrzymać ciągłość 

rekultywacji jeziora Wójt Gminy doszedł do porozumienia z profesorem i podpisał umowę z 

Firmą AERATOR na kwotę 25 tys. zł, a jej zakres obejmował: 

- wykonanie badań monitoringowych wód jeziora 

- wykonanie jesiennej inaktywacji fosforu 

- przeniesienie i zabezpieczenie na okres zimowy aeratora i wykonanie prac konserwacyjnych. 

Za te wykonanie tych prac dokonano wypłaty  w dwóch transzach – I w kwocie 10 tys. zł w 2014 

roku i II w wysokości 15 tys. zł  w 2015 roku, czyli cały koszt wyniósł 25 tys. zł, a nie 45 tys. zł. 

Zaznaczył, że w 2014 roku w pierwszym półroczu za rekultywację jeziora zgodnie z umową  

zapłacono już 15 tys. zł, a te wydatki o których była wcześniej mowa dotyczą II półrocza. Zwrócił 

też uwagę, ze dobrze się stało, że była taka a nie inna zima i jeszcze w grudniu można było te 

zabiegi wykonać, że rekultywacji nie przerwano. Komisja stwierdziła,  że z analizy wynika, że 

Wójt Gminy Marcin Filoda nie wydatkował żadnych środków za zaległe rzekomo prace w 2014 

roku Powiedział, ze te nieścisłości wynikały na pewno z tego, iż przez okres miesiąca czy dwóch 

nie było wójta. Należy cieszyć się, ze wszystko udało się załatwić i pozytywnie problem 

rozwiązać – że profesor kontynuował prace pomimo tego, że nie do końca był dobrze 

potraktowany, że był tak odpowiedzialny i podjął się dalszych prac.   Zaznaczył, że projekt 

rekultywacji musi być kontynuowany i muszą być robione badania bo tak to zostało zapisane.  

W roku bieżącym natomiast sa zabezpieczone srodki na: 

-  badania monitoringowe czystości wody  - 5.000 zł 

-  inaktywację fosforem Jeziora Dużego – 8.500 zł  

Następna sprawa dotyczy  procedury obsady wolnego stanowiska pracy, w wyniku której 

zatrudniona została Pani Liliana Helwich oraz kwestie jej wynagrodzenia  

Komisji przeanalizowała zarządzenie Wójta Gminy Nr 60/2015 z dnia  16 czerwca 2015 roku w 

sprawie zmian  w Regulaminie organizacyjnym Urzędu Gminy w Lubaszu  oraz Regulamin 

naboru na wolne stanowiska pracy w Urzędzie Gminy (znajduje się także na stronie w BIP) oraz 

Regulamin wynagradzania pracowników Urzędu Gminy w Lubaszu. Komisja po 

przeanalizowaniu powyższych dokumentów nie dopatrzyła się nieprawidłowości. Wszystko 



str. 17 

 

odbyło się zgodnie z regulaminami i zarządzeniem Wójta. Aplikacje zgodnie  z ogłoszeniem 

miały zostać złożone do 29 czerwca 2015 roku. W terminie wskazanym w ogłoszeniu wpłynęła 

1 oferta Pani Liliany Helwich. Komisja przeprowadziła rozmowę w dniu 30 czerwca 2015 roku i 

jednogłośnie stwierdziła, że kandydatka spełnia oczekiwania wymagane na tym stanowisku. 

Zaznaczył, że jeżeli jest duża liczba kandydatów to najpierw przeprowadzany jest test, a 

następnie z najlepszymi przeprowadza się rozmowy. w tym przypadku była tylko rozmowa w 

obecności  Pani Sekretarz, Skarbnik i Wójta Gminy i w związku z tym, że wynik był pozytywny 

Pani Liliana została zatrudniona z dniem 06 lipca br.  

Jeżeli chodzi o różnice wynagrodzenia (nie wiadomo skąd to wyszło bo wynagrodzenie nie jest 

jawne, nie wiadomo kto dotarł do tych informacji) to Komisja nie posiada tych informacji – nie 

wie konkretnie jakie wynagrodzenie otrzymują konkretni pracownicy. Jednak po zapoznaniu się 

z Regulaminem należy stwierdzić, iż jest możliwość zastosowania „widełek” U Pani Lilianny w 

zakresie czynności są jak gdyby 3 dodatkowe elementy, a mianowicie: 

– współpraca z organizacjami pozarządowymi  

– prowadzenie zagadnień sportu w gminie  

– doradztwo i konsultacje dla przedsiębiorców, którzy chcą ubiegać się o środki na 

rozwój firm  

Kolejna sprawa dotyczyła prawidłowości podejmowanych czynności przy wydawaniu 

zarządzenia w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy. Przewodniczący stwierdził, 

że Komisja Rewizyjna wystąpiła do radcy oprawnego o ustosunkowanie się do tej sprawy.                        

Z otrzymanej opinii wynika, że nie doszło do żadnego naruszenia prawa i wszystko odbyło się 

prawidłowo. Nie naruszyło to dyscypliny finansowej, nie spowodowało dodatkowych kosztów 

dla Urzędu, a wręcz przeciwnie są jeszcze oszczędności bo doszło do porozumienie miedzy 

pracownikami Straży i przeszli oni do innych jednostek za porozumieniem stron. 

Następna sprawa -  udzielanie ulg w podatkach i opłatach przedsiębiorcom w ostatnich 

czterech latach. Komisja po zapoznaniu się z materiałami (było tego bardzo dużo bo 

kilkanaście teczek) oraz po omówieniu i przedstawieniu sprawy przez pracownika Urzędu 

sprawa wygląda następująco:   

- każdy kto chce się ubiegać o ulgę musi złożyć wniosek  
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- jeżeli wniosek jest niekompletny  wnioskodawca zostaje poinformowany w jakim zakresie 

należy go uzupełnić 

- następnie kierowane jest pytanie do GOPS-u o sytuację materialno – bytową wnioskodawcy. 

- po zgromadzeniu materiałów decyzje na ich podstawie podejmuje Wójt jako organ 

podatkowy wskazując czy   i w jakiej wysokości podatek będzie umorzony. 

-  w przypadku firm przedstawiają oni sytuację finansową z trzech ostatnich lat (bilans) oraz 

wysokość pomocy publicznej jaką dany podmiot uzyskał wraz z zaświadczeniem o 

nieprzekroczeniu kwoty 200 tys.  euro uzyskanej pomocy publicznej w ciągu trzech lat.  

Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował  o ilości wniosków skierowanych 

do Wójta oraz  o ilości wydanych decyzji o umorzeniu. Powyższe przedstawia poniższa tabela   

 2011 2012 2013 2014 2015 (za III 

kwartały)  

Ilość złożonych wniosków  50 48 31 10 7 

Ilość wydanych decyzji 

umorzeniowych 

45 37 27 2 2 

Umorzona kwota z 

odsetkami (skutki 

umorzeń)  

8.787,50 zł 

(osoby fizyczne) 

332.282,81 zł 

(osoby prawne) 

15.464,60 zł 

(osoby fizyczne) 

93.571,30 zł 

(osoby prawne) 

23.363,84 zł 

(osoby fizyczne)  

136.401,00 zł 

(osoby prawne)  

2.554,00 zł 

(osoby fizyczne)  

 

250,00 zł  

(osoby fizyczne)  

 

 Zwrócił uwagę, ze jeżeli chodzi o firmy to najwięcej korzystały takie firmy jak: GOWiG Lubasz; GZUWiM 

Brzeźno; Kółko Rolnicze Lubasz; LUBACEL i AGROPLON na łączną  kwotę 562.255,11 zł. Jeżeli chodzi                    

o obecna sytuację to mamy podjętą uchwałę Nr   XIV/101/15  z dnia 27 października 2015 roku                

w sprawie zwolnienia z podatku od nieruchomości w ramach pomocy de minimis na  terenie  

gminy Lubasz. Pozwoli ona na przejrzystą formę udzielania ulg w podatkach.  

Nie wszystkie sprawy jeszcze do nas wpłynęły – zajmiemy się nimi na kolejnym posiedzeniu 

jeszcze w grudniu. 

Następnie zgłosił wniosek, by protokół Komisji Rewizyjnej, który jest sporządzony, ale jeszcze 

nie podpisany  zamieścić na stronie internetowej gminy lub w BIP. Chodzi o to, by te informacje 

dotarły do wszystkich bo nie każdy protokół z sesji czyta.  
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Uwag ani pytań nie zgłoszono.  

Natomiast mieszkaniec Lubasza Pan P.G. przesłał do biura Rady Gminy zapytania do wolnych 

głosów i wniosków, które załączono poniżej: 

„1. Skrzyżowanie ul. Chrobrego (DW182) i Podgórnej (droga gminna) jest nieprawidłowo 

oznakowane. Jadąc od strony Czarnkowa drogą W182 droga z pierwszeństwem biegnie w lewo. 

Pomimo to nie jest to oznakowane. Powinien zostać ustawiony znak Droga  z pierwszeństwem 

z tabliczką obrazującą układ dróg na tym skrzyżowaniu. Analogiczna tabliczka pod znakiem A-7 

powinna zostać ustawiona na ul. Podgórnej. 

2.Proszę o wystąpienie do PLK SA w celu modernizacji nawierzchni przejazdu kolejowego na ul. 

Szamotulskiej. Proszę również wystosować pismo z wnioskiem o podwyższenie kategorii 

przejazdu z D do C lub B. Iloczyn ruchu jest na tym przejeździe przekroczony o czym świadczy 

m.in. ograniczenie dla pojazdów szynowych do 10 km/h (!) 

3. Czy w bieżącym roku pojawią się w mieście iluminacje bożonarodzeniowe? Ile miasto wyda 

na ozdoby świąteczne w bieżącym roku? 

4. Proszę o informację czy jest możliwość założenia progów zwalniających na ul. Szkolnej                            

i przyległych. 

5. Proszę o informację czy i kiedy rozpocznie się remont drogi wojewódzkiej 182 biegnącej przez 

Lubasz. Remont był obiecany przez WZDW w Poznaniu już dawno. Do dnia dzisiejszego nic                     

w tej kwestii się nie dzieje. Stan chodników w obrębie tej drogi jest bardzo delikatnie mówiąc 

fatalny.  

Ad. 6. Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział w sesji i wobec wyczerpania 

porządku zamknęła obrady XV sesji Rady Gminy Lubasz zapraszając wszystkich na uroczystą 

sesję, która odbędzie się 11 grudnia 2015 roku W Zajeździe METEOR.  

Sesja zakończyła się o godz. 15:30 

Protokołowała Janina Szwerkolt 

Sekretarz Roman Gościniak   


